
Igazgatási Bizottság Művelődési-^ Egészségügyi— és 
Szociálpolitikai Bizottság

Tisztelt Tanácsülés \

Az Igazgatási Bizottság és a Művelődési, Egészségügyi és Szociál

politikai Bizottság az 1986« szeptember 8-i együttes ülésén meg

tárgyalta a Városi Tanács VB«. Igazgatási Osztályának tevékenysé

géről szóló beszámolót.

A legutóbbi - 1983a szeptember 30-i - tanácsülési beszámoló óta 

eltelt időszakról a következőket állapítottuk meg:

1./ Bár számszerűen nőtt az Osztály dolgozóinak létszámat ezzel 

az ügyintézők leterheltsége nem csökkent, A létszámnövekedés 

a szervezeti korszerűsítéséből /szociálpolitikai feladatok 

átvétele! és a családgondozói munkakör létesítéséből adódott«

2,/ Az ügyintézők szakmai és politikai képzettsége egyaránt növe

kedett* Ezzel párhuzamosan javult az elvégzett munka színvo

nala* A belső helyettesítés cnzonban jelenleg sem megoldott,

a túlnyomó többségben kisgyermekes anyák gyakori távolléte 

miatt a helyettesítés gondot okoz.

3*/ Az Igazgatási Osztály tevékenysége alapvetően törvényes - 

melyet a Városi Tanács VB titkárának ellenőrző jelentése is 

alátámaszt -, a kisebb fogyatékosságok, hibák a fiatal ügy

intézők kevesebb gyakorlati tapasztalatából, illetve a már 

előbb említett helyettesítési problémákból adódnak*

A munka színvonalának további javítása érdekében javasoljuk a 

Városi Tanácsnak vizsgálja megy

az elhelyezés.' feltételek mielőbbi javításának, az ügyintéző -
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ügyfélkapcsolat intimitása biztosításának, a jelenlegi zsú

folt körülmények mérséklésének lehetőségét;

az Igazgatási Osztály dolgozóinak átlagbére megyei szinten 

miért a legalacsonyabb, és milyen lehetőség van ennek emelé

sére.

Összességében a Városi Tanács VB. Igazgatási Bizottságának tevé

kenységi beszámolóját alkalmasnak tartjuk a Tisztelt Tanácsülés 

elé terjesztésre.

Javasoljuk, hogy a Tanács a beszámolót fogadja el.

V á r p a l o t a ,  1986. szeptember 8

Kerekes András sk. 

Igazgatási Bizottság 

elnöke

A kiadmány hiteléül:

r*u.v' ̂

Jáhosiné Izsó Ildikó 

főelőadó

Papp Gyuláné sko 

Művelődési-,Égés zségügyi 

és Szociálpolitikai Bizott

ság elnöke



Városi Tanács Elnökétől
8101. Várpalota, Táncsics M,u. 1.

Tárgyi 

Előadó:

E l ő t e r j e s z t é s  

a Városi Tanács 1986. szeptember 26,-i ülésére

Beszámoló a két tanácsülés között végzett munká 
r ól.

C s ő v á r i  János tanácselnök

A jelentést összeállította: VTVB Szervezési és Jogi Ősz
tály .



Tisztelt Városi Tanács !

Az 1986, junius 20,-i városi tanácsülés óta történt, a vá

ros lakosságát érintő fontosabb eseményekről és a városi ta

nácsi szervek tevékenységéről ~z alábbi tájékoztatást adom:

I.

A Városi Tanács VB működése:

1.1, 1986, junius 11.

A Thury György Fogyasztási és Értékesitési Munkásszövet

kezet számolt be a lakossági-ellátás érdekében kif23tett 

kereskedelmi és szolgáltató tevékenységéről.

A szövetkezet kereskedelmi egységeinek meghatározó sze

rep jut a lakosság ellátásában. Részesedési arányuk a 

város ossz forgalmából 34- %.

Hálózatuk alapterülete 1985* XII, 31-én: 

kiskereskedelem: 6,066 m2 

vendéglátás: 1.110 m2

Ossz. : 176 m2

A VB elismerését fejezte ki a Munkásszövetkezetnek a la

kosság ellátása érdekében tett tevékenységéért, s fel- 

hivták a figyelmet arra, hogy a Skála Áruházát próbálják 

meg színvonalasabbá tenni.

A város közlekedésrendészeti helyzetéről szóló előter

jesztés volt a következő napirendi pont.

A VTVB elfogadta a beszámolót. A közlekedés zavartalan

ságának biztosítása érdekében kifejtett rendőri tevékeny

séget a VB kielégítőnek tartja. Megállapította, hogy a 

város belterületi, főként központi belterületi útjainak 

rendje szabályozást igényel.

Felhívta a Műszaki Osztály vezetőjét, hogy a Városi Köz

lekedésbiztonsági Tanács javaslatait figyelembe véve a 

közlekedésrendészetben érdekelt szervekkel együttmüköd- 

ve végezze el a sebességkorlátozások felülvizsgálatát.
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A Végrehajtó Bizottság Mcrczona Józsefnek, 2 6.sz.Álta

lános Iskola igazgatójának és Perger Józsefnek, a 9-sz. 

Ált.Iskola igazgatójának kinevezését 1986. augusztus 1 - 

től 19 9 1* július 31-ig t-rjedő öt tanéves határozott 

időre meghosszabbította.

1986. augusztus 22.

A VB jelentést fogadott el c V árosi Tanács 1986. I.fél

évi pénzügyi gazdálkodásáról

161.339 eFt bevétellel 

136.710 eFt kiadással.

A kiadási előirányzat megoszlása

- a tanácsi gazdaság működtetése, fenn

tartása 98.139 eFt.

- fejlesztési gazdálkodás 38.751 eFt.

A teljesités idő-rrány osan megfelel,

A bevételeknél lemaradás van a szabályozott bevételeknél 

és a működési bevételeknél.

Az intézményeknél nem volt finanszírozási gond, a műkö

désükhöz szükséges előirányzatokat megkapták.

A két nagy fejlesztési faladatnál /sportcsarnok, autó- 

buszpály-udvar/ a részszámlák kifizetésére összpontosí

tottak. Ezen felül az eredeti előirányzathoz képest 

többet biztosított a Pénzügyi Osztály a lakásmobilitásra.

A Művelődési és Sport Osztály vezetője számolt be az 

1985/86. tanév eredményeiről, az 1986/8 7. tanév felada

tairól. A VB megköszönte a város pedagógusainak oktatói- 

nevelő munkáját, az osztály és osztályvezető munkáját 

dicsérettel ismerte el.

1986^ szeptember 12.

A VB megtárgyalta a VII. ötéves tervidőszak művelődési 

és sportpolitikai tervét. A testület az anyagot jónak 

értékelte, mely egyértelműen és világosan meghatározza
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a feladatokat. A művelődés és sportpolitikai terv non fog- 

lrlkozik c sportcsarnokkal, „-nnek ok- elsősorban az volt, 

hogy a csarnokkal kapcsolatos szervezeti, üzemeltetési 

kérdések kidolgozása még folyamatbbn van- 

Mint az elhangzott hozzászólásokban a vb-tagok megálla

pították, a sporttal kapcsolatos technikai feltételek ked

vezőek, s uzok a sportcsarnok üzembe helyezésével tovább 

fognak javulni.

A Végrehajtó Bizottság a VII. ötéves tervi művelődés és 

sportpolitikai tervet egyhangúlag elfogadta.

Ugyanezen az ülésen tárgyalta meg a Végrehajtó Bizottság a 

VTVB Igazgatási Osztály tevékenységéről szóló - jelen ta

nácsülés napirendjén is szereplő - beszámolót. A Végrehaj

tó Bizottság az anyagot alkalmasnak tartotta a tanácsülés 

elé terjesztésre.

A Végrehajtó Bizottság megállapította az 1986. évi taná

csi bérlakás kiutalási névjegyzéket.

Ezen az ülésen tárgyalta és hagyta jóvá c testület az Al

sóinkám lakótelep beruházási programját. A beruházás kez

dete 193?» befejezése 1990 év, költségelőirányzata 44.270 

eFt. A beruházás keretében megvalósuló lakásszám 156 db.

A gyermek- és ifjúságvédelmi tevékenység városi koordiná

lása érdekében a Végrehajtó Bizottság Gyermek és Ifjúság- 

védelmi Koordinációs Munkabizottságot hozott létre.

A munkabizottság elnökének: Dr.Czeidli István vb-titkárt, 

elnökhelyettesének: Br.Szimmer Ottó igazgatási osztályve

zetőt, titkárának: Madaras Annamária művelődési és sport 

osztályvezetőt választotta meg.

II.

A Városi Tanács tisztségviselőinek tárgyalásai, 

munka 1 át oga t ás a i :

Julius 7-án és szeptember 8-án a Városi PB és c Városi 

Tanács vezetői általános, aktuális várospolitikai kérdé

seket vitattak meg.



4

A Tanács vezetése julius 9~én megbeszélést folytatott De- 

rneny Zoltán olvtárssrl a “Balaton” VOLÁN igazgatójávcl rz 

autóbuszpályaudvar építésével kapcsolatban.

Az Elnök julius 9-sn Dr.Törőcsik Zoltánnal a Veszprém me

gyei Muzcum igazgatójával tárgyclt a Jókai-uti müemlékház 

hasznosításával kapcsolatban.

A két tanácsülés között két alkalommal folytattunk megbeszé

lést Dr.Piri Ide megyei főorvossal Várpalota egészségügyének 

személyi- és technikai fejlesztéséről.

Több.alkalommal találkozott a Tanács elnöke az Inotai Alu- 

miniumkohó, Veszprémi Szénbányák Várpalotai Üzemének, Péti 

Nitrogénmüvek, Jószerencsét Termelőszövetkezet, November 7» 

Hőerőmű, NITROIL Vállalat vezetőivel és aktuális, együttmü- 

ködési kérdésekről tanácskoztak.

Tárgyalást folytatott a tanácselnök Magyar Józseffel a Me

gyei Távközlési Üzem uj igazgatójával.

Szeptember 15-én Veszprémben Gyuricza László elvtársat az 

MSZMP Megyei Bizottság első titkárát tájékoztatta aktuális 

várospolitikai kérdésekről a Városi Pártbizottság első 

titkára és a tanácselnök.

Augusztus 25-27-én körmöcbány~i meghivásra tett testvér

városi látogatást a Városi Tanács hivatalos delegációja.

A delegációban résztvett a Városi Tanács elnöke és a Szer

vezési és Jogi Osztály vezetője. A delegációt elkisérte a 

Városi Pártbizottság első titkára,

A baráti látogatás eredményeként c két város vezetői meg« 

állapodtak a kapcsolat felfrissitésében és szélesebb ala

pokra helyezésében.

A Városi Tanács elnöke a Várpalotai Napok megnyitójára meg

hívta Körmöcbánya város vezetőit.

III.

A bizottságok és a Megyei Tanácstagi Csoport

tevékenysége:
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1. Várpalota és Városkörnyéke Városkornyéki Bizottsága 1986. 

szeptember 3-án Tésen tartotta III, negyedévi ülését. Meg-* 

tárgyalta a lakossági tüzelőanyag-ellátás helyzetét, vala

mint ez ÉDÁSz tájékoztatását a vállalat működéséről.

2. A Megyei Tanácstagok Várpalota Városkörnyéki Csoportja

1986. szeptember 18-án Ősiben tartott 

ülésén a megyei tanácsülés napirendjéhez kapcsolódó anya

gokat tárgyalta m~g. Ezen belül: Várpalota és városkörnyéke 

vízellátásának helyzetét és VII. ötévestervi feladatait,va

lamint a mértéktelen alkoholfogyasztás ellen tett intézkedé

sekről készült beszámolót.

3# A Városi Tanács Igazgatási Bizottsága, valamint a Művelődési 

Egészségügyi és Szociálpolitikai Bizottsága 1986. szeptember 

8-án og-yüttes ülést tartott. Elsőként a Városi Tanács VB 

Igazgatási Osztály tevékenységéről szóló beszámolót tárgyal

ták meg. A bizottságok az egyes területeken jelentkező ki

sebb hiányosságok ellenére ez Igazgatási Osztály tevékeny

ségét törvényesnek és színvonalasnak értékelték. Második 

napirendként a VII. ötéves tervidőszak művelődési és sport- 

politikai tervét tárgyalták meg. Kérdések főként az intéz

mények működésével kapcsolatban hangzottak el. A bizottsági 

tagok a terv célkitűzéseit reálisnak és végr „-hajthat ónak 

Ítéltek mer.;, ’

IV.

Felügyeleti vizsgálatok:

- Az Igazgatási Osztály - megyei felkérésre - célvizsgálatot 

tartott a városkörnyéki községekben: A szabálysértések 

tárgyalás nélküli elintézésének és az élelmiszer minőségé

nek megrontásával, valamint a veszélyes hulladékokkal kap

csolatos szabálysértések elbírálásának tapasztalatairól. 

Megállapításaikat írásban jelentették a Megyei Tanács VB. 

Igazgatási Osztályának.
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- A Termelés*- Ellátásielügyoleti Osztály tűzvédelmi célvizs

gálatot tartott a Munkásszövetkozatnél, c Vegyesipari Szö

vetkezetnél és B-rhidán a Balatonvidéki ÁFÉSz-nál.

V,

Szakigazgatási szerveket érintő aktuális kérdések:

VTVB. Pénzügyi- Terv- és Munkaügyi Osztály:

A Városi Tanács VB a Városi Tanács által átruházott hatáskö

rében ez 1986. szeptember 12,-i ülésén az alábbi pótelőirány* 

zat',kat engedélyezte:

gyámügyi segélyek előirányzatára 80.000 Ft.

a kisegítő iskola továbbképzés tanulói 

számára kollégium kialakítás költségeire 

a Gyöngyvirág úti volt bölcsőde épületé

ben 402.000 Ft.

- , Városi Tanács Dolgozók Lakásépítési

Alapjára 270.000 Ft,

- az ÖNO bevételi és kiadási előirányza

tát 24.000 Ft-tal megemelte hagyaték át

adás alapján.

A 10.000 Ft-os tanácstagi keretek felhasználása igen mini

mális. A 8-as, 11-es, 13-as és 35. számú körzetekben tör

tént teljesités összesen 11.970 Ft. értékben.

A társadalmi munkaszervező - Pryma György - 1986. szeptember 

8-al szervezetileg és helyileg is a Városi Tanács VB Műszaki 

Osztályára került.

A Városi NEC a lakás kivitelezések minőséjének és szavatos

sági kötelezettségek teljesítése tárgyában vizsgálatot vég

zett az osztályon. Az ellenorzé-s kifogást nem emelt.

Igazgatási Osztály:

A Családvédelmi Iroda VIDEÓ berendezést vásárolt 1986. évi 

költségvetése, valamint az 1985* évi többletárbevétele
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terhére* Folyamatosan vállalja a családi szertartásokon, 

társadriai, üzeni, városi ünnepségeken VIDEÓ felvételek ké

szítését, téritési dij fizetése ellenében. Jelenleg egy csa

ládi szertartás /30 perc/ VIDEÓ költsérje: 950 Ft + kazetta 

ára.

Egészs égügy:

A 9*sz. orvosi körzet megkezdte működését a Szabolcska utcai 

rendelőben. Körzeti orvos Dr. Dcncsó Éva.

Dr.Hajós Ferenc körzeti orvos katonai szolgálatot teljesit, 

a körzet ellátása helyettesitéssol történik.

A péntek délelőtti gégészeti szakrendelés tr.nulmányi szabad

ság miatt két hónapig szünetel. A kedd délutáni rendelés vál

tozatlan.

A peremartoni bölcsőde augusztus hónapban visszaköltözött Pe- 

remartonba az időközben felújított és kibővített épületbe, 

lényegesen jobb körülmények közé.

Művelődési és Sport Osztály:

A nyári szünetben ismét működött a pétfürdői nrpközis tábor.

A gyermeklétszám a 200 főt is meghaladt? az induláskor és 

100 fő fölött maradt a zárás idejére is. Az osztály külön 

szakfeladaton megteremtette a működés feltételeit.

A táborvezet ők, a gondnokok biztosították r zavartalan prog

ramokat, a pedagógusok változatoson vezérelték a napközisek 

napjait.

A helyi VOLÁN Üzemegység mind a n~pi utaztatást , mind a ki

rándulás buszigényét biztosította.

Augusztus 20. után megindult az oktatási intézmények uj tan

évi tartalmi munkája. A vezetők és a beosztott pedagógusok 

központi, megyei és helyi tanácskozásokon kaptak szakmai el

igazítást mind ~z uj oktatási törvény bevezetéséről, mind a 

szakterületek, szaktantárgyak változásairól.
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Fontos leszögezni, hogy ez uj oktatási törvény non uj idő

számítás kezdete az oktatási intézmények életében, han^m 

jogi lehet ősér; az 1984-rben elfogadott fejlesztési program 

végrehajtásához, ezzel egyidejűleg a feltételek és a tar

talmi munka továbbfejlődéséhez, továbbfejlesztéséhez.

A törvény ugyanakkor rendet tett -:z oktatásügy jogszabály- 

dzsungelében, egy uj szabályrendszer -lapja lett.

Az oktatási intézmények továbbfejlődését a törvény az ön

állóság, :z önvezérlés lehetőségének megteremtésével,ugyan

akkor az önállóság megkövetelésével szolgálja. Éppen ^zért 

egy cs^pásrc nem lehet végrehajtani, megvalósulás- hosszú 

feledet. Az oktatásügy számára biztosított szabadságnak 

együtt kell járni:1 2 nevelő-oktató munka értelmes szigorí

tásával: a nagyobb munkafegyelemmel, a tmitási érák védel

mével, c renddel.

ü z uj tanév indulását az intézmények gyermeklétszámarányta- 

1-nságai jellemzik.

Zsúfolt az Ady-telepi, Mártírok úti óvoda, teli tett a Má

tyás király úti és a Tési dombi. A megengedett létszám alatt 

kihasznált c Rákóczi-tolepi részlegóvoda, illetve az inotai, 

péti 5vódák.

A szülők megértését kérjük, he gyermekeik kiszorultak a lakó

körzet óvodájából és csak utazással biztosított számukra az 

ellátás.

Az általános iskolák közül teremgonddrl küzd a Thury György 

téri, 2 napközis csoportja átmenetileg kiszorul az intézmény

ből. A váltakozás nehézségeivel kell számolni a Vörös Október 

úti, pétfürdői, Ady-telepi iskoláknak. Szükségmegoldások 

igénybevételével egymüszakos lesz a Tési-dombi és a Rákóczi- 

telepi iskola, egy-müszakos marad az Inota-gyártelepi és c 

kisegítő iskola.

A középszintű intézmények közül a szakmunkásképző létszáma 

nem teljes, mintegy 60 fős hiánnyal indítja a tanévet.

A város pedagógus állománya - annak ellenére, hogy 36 uj 

szakember érkezett pályázatainkra - hiányos.


